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PROTOKÓŁ  Nr XXI/2012 
 

XXI sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 października 2012 roku. 
 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 00 – zakończono o godzinie 16 00    
 
XXI sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
  
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXI sesji. Na stan  15 radnych 
w sesji uczestniczy 14  radnych. 
 
Nieobecny radny Artur Orłowski.  

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski  - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński - Z-ca Wójta Gminy 
3. Pani Małgorzata Kubic  - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek  - Skarbnik Gminy 
5. Pan Adam Mączyński  - Kierownik GOPS w Ryjewie 
6. Pani Daniela Podgórska  - Likwidator Zakładu Budżetowego „Pomezania” 
7. Pani Małgorzata Sejka  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
8. Pani Krystyna Łapacz  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 
10.Pan Andrzej Zwolak  - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 
 
 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 
porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 
pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 
czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, 
wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 
 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Ryjewo za rok szkolny 

2011/2012.  
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5. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych za 2011 rok radnych, pracowników 
Urzędu Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Nr XIX/126/12 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 30 sierpnia 2012 r. w sprawie  ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego  dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Ryjewo za udział w 
działaniach ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym zorganizowanym przez Państwową 
Straż Pożarną lub Gminę. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/75/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
30 listopada 2011 roku w sprawie zatwierdzenia taryfy za wodę oraz taryfy za 
odprowadzanie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy 
Ryjewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania  dotychczasowych taryf 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  

10. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zakończenie obrad. 

 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z poprzedniej XX  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XX  sesji z 
dnia 26 września  2012 r. roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  z XX  sesji z 
dnia 26 września  2012 r. 
 
 
Ad.4. Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Ryjewo za rok szkolny 
2011/2012.  
 
Informacje przedłożył Pan Sławomir Słupczyński. Informacja stanowi załącznik Nr 4 do 
protokołu.  
 
Obowiązek sporządzenia i przedstawienia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych 
gminy Ryjewo wynika z dyspozycji art.5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991r.o systemie 
oświaty( Jednolity tekst: Dz. U z 2004r.  Nr 256, poz 2572 z późn. zmianami). 
 
W roku szkolnym 2011/2012 Gmina Ryjewo była organem prowadzącym 2 szkoły 
podstawowe z oddziałami przedszkolnymi zerowymi  i 1 gimnazjum. Szkoła Podstawowa w 
Ryjewie  i Gimnazjum w Ryjewie posiadają klasy sportowe. Na terenie Gminy Ryjewo 
funkcjonuje 1 niepubliczne przedszkole. Stan organizacji szkół podstawowych, gimnazjum i 
przedszkola w roku szkolnym 2011/2012 obrazuje Tabela nr 1.  
 
 
1. Stan organizacji szkół podstawowych, gimnazjum i przedszkola w roku szkolnym 

2011/2012  ( stan na 30 września 2011r.) Tabela nr 1. 
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 Wyszczególnienie Liczba oddziałów Liczba uczniów/ 
wychowanków 

1. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
2. 
   
 
 
 
 
 
 
3. 
 
 

Zespół Szkół w Ryjewie : 
 
- oddziały ,,0’’ 
 
- szkoła podstawowa kl. I-VI 
   w tym w  klasy sportowe 
 
- gimnazjum kl. I-III 
  w tym w klasach sportowych  
               
 
Szkoła Podstawowa w Szkole Podstawowej 
w Straszewie 
 

- oddziały „0” 
 
      -  szkoła podstawowa kl.  I-VI 
 
 
Niepubliczne Przedszkole „ Maluszek” 

 
 
2 

             
14 
 (3) 
 

            10 
           ( 3) 

 
 
 

  
 

1 
 
6 
 
 
5 

 
 

41 
 

279 
( 53) 

 
216 
(77) 

 
 
 
 
 

16 
 

99 
 
 

120 

 OGÓŁEM: 38 
 

771 
 

                                                        
                                                                                                 
2. Stan zatrudnienia nauczycieli , pracowników administracji i obsługi w niepublicznym 
przedszkolu „ Maluszek” i szkołach prowadzonych przez gminę Ryjewo w roku 
szkolnym 2011/2012. W roku szkolnym 2011/2012 zatrudnionych było 75 nauczycieli  w 
tym  pełnozatrudnionych 67 i niepełnozatrudnionych 8 po przeliczeniu  tj. 3,37 etatu. Razem 
etaty nauczycieli: 70,37 w tym: 
 

1.  Dyplomowanych                             - 50   w tym  niepełnozatrud. 4 = razem etaty: 47,86 
2. Mianowanych                                  - 14   w tym  niepełnozatrud. 2 = razem etaty: 12,84                                       
3. Kontraktowych                                -  6    w tym  niepełnozatrud. 1 = razem etaty:   5,17 
4. Stażystów                                        -   3   w tym niepełnozatrud.  1 = razem etaty:   2,5 
5. Bez stopnia awansu zawodowego   -  2    w tym niepełnozatrud. 0 = razem etaty:    2,0                              
     oraz 26 pracowników administracji i obsługi. 

 
Na ogólną liczbę nauczycieli zatrudnionych w szkołach i w przedszkolu: 
 
1. dyplom ukończenia studiów wyższych magisterskich z przygotowaniem pedagogicznym 

posiadało – 68 nauczycieli 
2. dyplom ukończenia studiów zawodowych z przygotowaniem pedagogicznym – 6 

nauczycieli. 
3. pozostałe kwalifikacje – 1 nauczyciel. 
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Tabela nr 2. Stan zatrudnienia w poszczególnych placówkach. 
Lp. Wyszczególnienie Nauczyciele Pracownicy 

administracji i 
obsługi 

   etaty osoby   etaty   osoby 
1. Zespół Szkół w  

Ryjewie 
 

54,31 
 

57 
 

16,0 
 

16 

3. Szkoła 
Podstawowa w 
Straszewie 

 
11,06 

 
13 

 
5,5 

 
6 

4. Niepubliczne 
Przedszkole 
„Maluszek” w 
Ryjewie 

 
5,0 

 
5 

 
4 

 
4 

          RAZEM 70,37 75 25,5 26 

 
Nauczyciele pracujący w placówkach oświatowych podnoszą swoje kwalifikacje na różnego 
rodzaju kursach , konferencjach, warsztatach, studiach wyższych i podyplomowych. 
 
 
Tabela Nr 3. Nauczyciele podnoszący kwalifikacje zawodowe (Zespół Szkół w Ryjewie) 
 
Lp. Kierunek studiów Forma 

kształcenia 
Liczba 
nauczycieli 

1 Informatyka Studia 
podyplomowe 

 

1 

2 
 
 

Ppp      Język angielski i 
 Język niemiecki   

Studia I i II 
stopnia 

3 

 
 
W roku szkolnym 2011/2012  z Zespołu Szkół w Ryjewie, 1  nauczyciel uzyskał stopień 
awansu zawodowego nauczyciela dyplomowanego 2 nauczycieli uzyskało stopień awansu 
nauczyciela kontraktowego. W  Szkole Podstawowej w Straszewie 1 nauczyciel zdał egzamin 
na stopień awansu zawodowego nauczyciela mianowanego i 1 nauczyciel uzyskał stopień 
awansu nauczyciela kontraktowego.  W Zespole Szkół w Ryjewie na urlopie dla poratowania 
zdrowia przebywało 4 nauczycieli.  
 
 3. Dowożenie uczniów do szkół. W roku szkolnym 2011/2012 dowożono 384 uczniów do 
szkół  oraz  15 uczniów niepełnosprawnych. Dowożonym uczniom zapewniono opiekę w 
czasie dowozu do i ze szkół. Dwoje uczniów niepełnosprawnych dowożono do szkół poza 
teren gminy  Ryjewo  w celu realizacji obowiązku nauki. 
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4. Zapewnienie warunków działania szkoły lub placówki, w tym bezpiecznych i 
higienicznych warunków nauki, wychowania i opieki. W szkołach działają biblioteki 
szkolne, z których korzysta bardzo wysoki % uczniów (około 90%). W Zespole Szkół w 
Ryjewie działa stołówka szkolna, która średnio  wydawała około 380 obiadów  dla uczniów  i 
nauczycieli  Zespołu Szkół  w Ryjewie oraz około 45obiadów dla uczniów Szkoły 
Podstawowej w Straszewie, a także  około 60 posiłków dla dzieci z Niepublicznego 
Przedszkola Maluszek w Ryjewie. W szkołach działają świetlice szkolne, gdzie uczniowie 
dojeżdżający mają zapewnioną opiekę. Uczniowie szkół są objęci opieką medyczną  ( Zespół 
Szkół w Ryjewie – 3 razy w tygodniu  a  w Szkole Podstawowej w Straszewie – raz w 
tygodniu jest pielęgniarka). Współpraca szkół z rodzicami uczniów układała się prawidłowo. 
Wartym zauważenia jest fakt poprawy frekwencji uczniów gimnazjum w stosunku do 
poprzedniego roku. W Zespole Szkół w Ryjewie została przeprowadzona kontrola przez 
Kuratorium Oświaty  w zakresie przeprowadzania egzaminów poprawkowych oraz procedur 
wyboru podręczników szkolnych.  Kontrole zakończyły się wynikiem pozytywnym. We 
wszystkich szkołach realizowano zadania zgodnie z przyjętymi programami edukacyjnymi, 
wychowawczymi i programami  profilaktycznymi. Program profilaktyki służył poprawie 
bezpieczeństwa w szkołach oraz eliminowaniu przejawów agresji i nietolerancji. W ramach 
pomocy pedagogiczno- psychologicznej szkoły zatrudniają pedagogów, psychologa (część 
etatu), logopedę (część etatu),   współpracują z poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną w 
Kwidzynie a także z innymi instytucjami mającymi na celu rozwiązywanie problemów 
uczniów i rozwijanie ich zainteresowań jak: Posterunek Policji, Gminny Ośrodek Kultury w 
Ryjewie, Stowarzyszenie Eko-Inicjatywa w Kwidzynie i inne organizacje pozarządowe.  
 

W roku szkolnym 2011/2012 Szkoła Podstawowa w Straszewie realizowała następujące 
programy profilaktyczno – edukacyjne: 
 
• Klasa I zrealizowała  program pod patronatem Komendanta Głównego Policji i Kuratora 

Oświaty w Gdańsku – „Klub Bezpiecznego Puchatka”. Jego głównym celem była poprawa 
bezpieczeństwa uczniów klas pierwszych. 

•  Klasy I-V należały do Akademii Przezornego Ucznia. Konkurs był prowadzony w ramach 
ogólnopolskiego programu pod nazwą „Bądź mądry przed szkodą, w szkodzie i po 
szkodzie”. Miał on na celu podnoszenie świadomości dzieci i nauczycieli w zakresie 
bezpiecznego uczestnictwa w życiu codziennym i wskazania bezpiecznych zachowań.  

• Klasy IV – VI zrealizowały program „Bezpieczna Szkoła- Bezpieczny uczeń”. Konkurs 
miał na celu podniesienie  bezpieczeństwa uczniów oraz popularyzacji zasad 
funkcjonowania społeczeństwa obywatelskiego. Hasłem przewodnim było Prawo, 
Przyjaźń, Tolerancja. Konkurs zakończył się uzyskaniem tytułu „Bezpieczna Szkoła”. 

• Klasy I-III korzystały z Programu „Radosna Szkoła”  i zostały w ramach tego programu 
kupione  pomoce dydaktyczne do miejsc zabaw w szkole.  

 
Przez cały rok trwały również programy związane z dożywianiem uczniów : 
• szklanka mleka dla każdego ucznia, obejmujący dzieci z klas 0-VI, 
• owoce i warzywa dla uczniów klas I-III, 
• program rządowy „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.   
 
Konkursy -  Szkoła Podstawowa w Straszewie: 
 

• III miejsce w eliminacjach powiatowych XIV edycji ogólnopolskiego konkursu 
plastycznego dla dzieci i młodzieży pod hasłem „20 lat Państwowej Straży Pożarnej – jak 
nas widzą tak nas malują” w Kwidzynie, 
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•  III miejsce i 3 wyróżnienia w konkursie plastycznym „To mnie nie kręci” w Kwidzynie, 
•  wyróżnienie w I Powiatowym Konkursie Pięknego Czytania w SP nr 6 w Kwidzynie, 
•  V miejsce w Powiatowym Konkursie klas III  „Bystrzak” w Rakowcu, 
•  Wyróżnienie w Powiatowym  Konkursie Czytelniczo-Plastycznym  „W krainie fantazji” 

w Kwidzynie, 
• II miejsce i 2 wyróżnienia w Powiatowym Konkursie Piosenki Dla Uczniów Wiejskich 

Szkół Podstawowych w Rakowcu, 
•  3 wyróżnienia w Powiatowym konkursie Świetlic Szkolnych  „Jesienne inspiracje”  w 

Sadlinkach, 
• II i III miejsce w konkursie Religijnym „Maryja Matką Jezusa” . 
• Nauczycielka - bibliotekarz  została laureatem ogólnopolskiego konkursu dla bibliotek 

szkolnych – „Pokaż swoją dobrą stronę”. Wyróżniona strona może  „nosić”  logo konkursu 
i otrzymała roczną prenumeratę czasopism do biblioteki szkolnej.  

 
W roku szkolnym 2011/2012  w Zespole  Szkół w Ryjewie  realizowano wiele projektów 
edukacyjnych. Prowadzone były szkolenia dotyczące pracy z uczniem słabym, uczniem 
zdolnym,  problemów wychowawczych oraz innych zagadnień związanych z pracą szkoły. 
Placówka uczestniczyła w różnego rodzaju programach finansowanych ze środków 
europejskich, z których największy, to: 
 
• „Rozwój przez kompetencje” we współpracy z Uniwersytetem Gdańskim i Białostockim 

w tramach tego programu szkoła realizowała 4 projekty, z których 3 zostały wyróżnione 
w rankingu szkół, a także :  

• udział w programie „Bezpieczna szkoła” , 
• udział w programie „Szkoła globalnie działa lokalnie”, 
• udział w programie „Radosna Szkoła”. 
 
Oprócz tych programów uczniowie uczestniczyli w akcjach „Sprzątanie świata”, „Pomóżmy 
dzieciom i środowisku” „Podaruj gazecie jej drugie życie”. W kwietniu 2012 roku szkoła 
zakwalifikowała się i uzyskała grant w programie COMENIUS dotyczącym wymiany 
międzynarodowej. W ramach tego programu szkoła nawiązała współpracę ze szkołami z 
Czech, Bułgarii i Turcji. Uczniowie ryjewskiego gimnazjum będą gościć w tych krajach oraz 
będą gościć uczniów tych krajów w Ryjewie.  
 
Konkursy – Zespół Szkół w Ryjewie: 
 

• Pomorski Konkurs Ortograficzny kl. III Szkół Podstawowych - 2 finalistów etapu 
wojewódzkiego, 

• Konkurs przedmiotowy j. polski – 1 finalista etapu wojewódzkiego, 
• Powiatowy konkurs j. angielskiego  - I miejsce, 
• Konkursy literackie: wyróżnienie na przeglądzie ogólnopolskim I miejsce i dwa 

wyróżnienia na etapie wojewódzkim, 
• Teatr szkolny:  wyróżnienie na etapie ogólnopolskim, 3 krotnie I miejsce na etapie 

wojewódzkim, 
• Konkursy plastyczne- wyróżnienie na etapie ogólnopolskim, I miejsce na etapie 

wojewódzkim. 
 
 Duże sukcesy szkoła osiągała w sporcie. Do największych należy zaliczyć: 
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• reprezentowanie Polski na Szkolnych Mistrzostwach Świata  w piłce ręcznej w 
Chorwacji   (14 miejsce) – juniorki młodsze,  

• II miejsce w Woj. Igrzyskach Młodzieży Szkolnej – dziewczęta VI kl.,  
•  III miejsce w ogólnopolskim turnieju „Szczypiorniak na Orlikach”,  
• II miejsce  w halowej piłce nożnej w Woj. Igrzyskach Młodzieży Szkolnej, chłopcy VI kl  
• II miejsce w lidze wojewódzkiej – dziewczęta r. 1999, 
• wiele powołań do kadry Polski i województwa w piłce ręcznej i wiele innych osiąganych   

na turniejach ogólnopolskich, wojewódzkich czy powiatowych. 
 
Szkoła osiągała sukcesy także w konkursach interdyscyplinarnych, językowych innych. 
  
5. Prowadzenie sprawozdawczości i rozliczania dotacji. W roku szkolnym 2011/2012 
wykonano sprawozdania: 
 
1) System Informacji Oświatowej: stan na 10 września 2011, 30 września 2011 i 31 marca 

2012r. 
2) Sprawozdania z rozliczenia dotacji: 
a) realizacja Rządowego Programu Pomocy Uczniom „Wyprawka Szkolna” . 

Dofinansowanie do zakupu podręczników rozpoczynających  naukę w klasach I-III 
szkoły podstawowej i klasie III gimnazjum skorzystało 52 uczniów, 

b) realizacja pomocy materialnej o  charakterze socjalnym w formie stypendiów i zasiłków 
szkolnych dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Ryjewo. W roku szkolnym 
2011/2012 skorzystało 186 uczniów 

c) dofinansowanie kosztów kształcenia młodocianych pracowników : nauka zawodu w 
okresie 24 – miesięcznym skorzystało 5  pracodawców i w okresie 36 –miesięcznym 
skorzystało 6 pracodawców. 

d) realizacja Rządowego Programu Pomoc Państwa w zakresie dożywiania objętych zostało 
261 uczniów. 

e) realizacja programu Radosna Szkoła (z zakupu pomocy dydaktycznych do miejsc zabaw 
dla uczniów klas I-III  skorzystała  Szkoła Podstawowa w Straszewie i Szkoła 
Podstawowa w Ryjewie). 
 

   Wszystkie sprawozdania zostały wykonane w terminie. 
 
6. Wykonanie inwestycji oświatowych i remontów obiektów szkolnych oraz        
doposażenie szkół w sprzęt i pomoce dydaktyczne. W ramach tego zadania 
przeprowadzono: 
 
W Zespole  Szkół w Ryjewie : 

 
1. Remonty: 
• ułożono płyty chodnikowe – zalecenie Sanepidu 
• ułożono płytki w holu – zalecenie Sanepidu 
• adaptacja pomieszczeń kancelaryjnych szkoły  - przejęcie pracowników z Urzędu Gminy 

w Ryjewie. 
2. Zakupy: 
• olej opałowy, 
•  meble biblioteczne, łóżka,  podesty, listwy. 
• zakup pomocy dydaktycznych w ramach programu „Radosna Szkoła”. 
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W placówce dokonano tylko niezbędnych zakupów i wykonano konieczne remonty  
wynikające z zaleceń Sanepidu  w związku z brakiem środków finansowych ( ilość uczniów 
w porównaniu z rokiem poprzednim zmniejszyła się, część nauczycieli przebywała na urlopie 
dla poratowania zdrowia, oraz doszły dodatkowe koszty związane z utrzymaniem 
dodatkowych powierzchni nowego budynku szkolnego).  
  
 W Szkole Podstawowej w Straszewie: 
 
1. Remonty: 
• malowanie pomieszczenia  dla oddz. przedszkolnego i wymiana wykładziny, 
• przygotowano miejsce do zabaw w ramach rządowego programu „Radosna Szkoła” 
• malowanie świetlicy szkolnej i 3 sal lekcyjnych, pokoju nauczycielskiego, biblioteki 

szkolnej, kuchni i stołówki, 
• wykonano izolację zewnętrzną wokół pokoju nauczycielskiego. 
2. Zakupy: 
• zestaw mebli do kancelarii szkoły: regały, biurko, stół, krzesła szafy,  
• elementy do montażu stołu pod stanowiska komputerowe w bibliotece szkolnej, 
• komplet szafek i regałów do oddz. przedszkolnego, krzesła, 
• telewizor  do świetlicy szkolnej, 
• kserokopiarka laserowa do sekretariatu, 
• drukarka kolorowa, 
• zakup pomocy dydaktycznych w ramach programu „Radosna szkoła”.  
 

 

7. Prowadzenie nadzoru nad działalnością szkół w zakresie spraw finansowych 
 i administracji. W ramach tego zadania nadzorowano: 

 
1. Prawidłowość dysponowania przyznanymi szkole środkami budżetowymi oraz 

pozyskanymi przez szkołę środkami z innych źródeł, a także gospodarowanie mieniem, 
2. Przestrzeganie przepisów dotyczących organizacji pracy szkoły, 
3. zapewnienie warunków działania szkoły lub placówki, w tym bezpiecznych  

i higienicznych warunków nauki, wychowania i opieki. 
 
 

8. Analiza wyników sprawdzianu klas VI szkoły podstawowej i egzaminu gimnazjalnego 
klas III gimnazjum. W szkołach podstawowych po raz kolejny został przeprowadzony 
egzamin  zewnętrzny badający poziom umiejętności uczniów szóstej klasy. Do sprawdzianu, 
który odbył się 3 kwietnia 2012 r., przystąpiło w gminie Ryjewo 64 szóstoklasistów.  
 
Wyniki   sprawdzianu szkół podstawowych w gminie Ryjewo średni wynik w %:  
 
 
Wyszczególnienie 

 
                                          Średnia w procentach 

szkoła gmina powiat województw
o 

Szkoła Podstawowa 18,98  18,63  21,56  22,33  
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 w Ryjewie 

Szkoła Podstawowa 
w Straszewie 

17,36  
 

18,63  21,56  22,33 pkt 

 
Wyniki  średnie egzaminu gimnazjalnego  w Gminie Ryjewo 
 
Uczniowie klas III gimnazjum w kwietniu 2012 r. przystąpili do obowiązkowego egzaminu 
gimnazjalnego na terenie całego kraju. Egzamin został przeprowadzony według nowych 
zasad. Zmiana dotyczy formuły egzaminu , wymagań egzaminacyjnych, przebiegu egzaminu 
oraz oceniania rozwiązań egzaminacyjnych i przedstawiania wyników egzaminu. W gminie 
Ryjewo do egzaminu przystąpiło 59 uczniów.  
 

 Wyniki egzaminu  gimnazjalnego – średni wynik w % 
 
 J.polski Historia 

i WOS 
Matemat. Przed. 

Przyrod. 
J. ang. 
Podst. 

J. 
angiel. 
rozrze. 

J.niem. 
podst. 

J. 
niem. 
rozsz. 

Gimnazjum  
w Ryjewie 

55,6 51,8 40,7 45,2 54,1 38,9 50,8 21,8 

Powiat 
kwidzyński 

64,39 59,09 49,64 50,97 60,36 42,64 50,32 26,08 

Woj. 
pomorskie 

62,34 58,94 46,73 48,92 62,38 46,33 53,98 28,23 

Kraj  65 61 47 50 63 46 57 33 
 
W ramach prac zespołów przedmiotowych dokonywano analizy poszczególnych testów i 
egzaminów. 
Wnioski do dalszej pracy wynikające z analizy  sprawdzianu  w klasie VI Szkoły 
Podstawowej  i wnioski z wyników egzaminu gimnazjalnego,  zostały przyjęte do pracy w 
placówkach oświatowych w nowym roku szkolnym. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Chciałbym za działalność oświatową podziękować zarówno 
Pani Dyrektor Małgorzacie Sejka jak i Dyrektorowi Andrzejowi Zwolak  za pracę włożoną w 
szkolnictwo i mam nadzieję, że kiedyś będzie tak, że sytuacja finansowa się poprawi i 
będziemy mogli zapewnić wszystkie potrzeby szkół. 
 
Przewodniczący Rady: Działalność oświaty podzielona jest na kilka płaszczyzn. 
Dydaktyczna część jest prowadzona na wysokim poziomie natomiast  na płaszczyźnie 
materialnej, gospodarczej jest już gorzej, występują braki i mamy tego świadomość. 
Rozmawialiśmy na wspólnym posiedzeniu komisji, że mogą wystąpić problemy z 
finansowaniem zadań oświatowych do końca roku i jeśli tak będzie to na pewno będziemy 
starali się problem rozwiązać.    
 
Radna Barbara Wolak: Znając specyfikę obu szkół, należą się Dyrektorom słowa uznania, 
za wykonanie tylu zadań i to zadań bardzo ważnych dla dzieci i młodzieży,  a wiadomo, że  
środków brakuje na te główne wydatki. Wystarcza przede wszystkim na płace i opał a na  
pozostałe naprawdę  wydaje się minimalne środki. Wiemy, że na materiały pedagogiczne 
wydawane są  bardzo małe kwoty. Uważam, że na tyle zadań ile zostało wykonanych i nawet 
te wyniki w nauczaniu, które przedstawił Pan Zastępca, są nieważne, bo są one o jedną 
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dziesiątą czy dwie dziesiąte niższe, ale jak na szkoły wiejskie to jest bardzo dobrze. Należą 
się Dyrektorom gratulacje i bardzo się cieszę, że takie szkoły mamy w Gminie.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Cieszymy się, że jest dobrze przede wszystkim w zewnętrznych 
dyscyplinach w których szkoły realizują. Wiemy jak co roku, jaka jest sytuacja finansowa. 
Chciałbym, zaapelować żeby przeanalizowano niektóre rzeczy  i wcześniej zasygnalizowano 
jeżeli są jakieś problemy, żeby nie było tak , że czeka się na koniec roku i trudno cokolwiek 
robić jak nie ma pieniędzy.  
 
Przewodniczący Rady: Niedawno rozmawialiśmy, że jeśli będą jakieś zapotrzebowania, a 
już wiemy, że są bo docierają do nas takie sygnały, to będziemy nad tym szerzej dyskutować 
już w najbliższym czasie. 
 
Radny Andrzej Barcik:  Chciałbym zaznaczyć, że Dyrektor z Zespołu Szkół, przeznacza 
wpływy, nie małe, z wynajmu pomieszczeń szkolnych i sal dydaktycznych na potrzeby 
obozów sportowych. Z roku na rok są to coraz wyższe kwoty i nie jest tak, że Dyrektor tylko 
patrzy na środki z budżetu Gminy ale stara się dodatkową działalnością również wspomóc 
finansowo szkołę.     
 
 
Ad.5. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych za 2011 rok radnych, 
pracowników Urzędu Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy.  
 
 
Przewodniczący Rady: Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym dokonałem analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Ryjewo. Oświadczenia 
majątkowe wszystkich radnych złożone zostały w ustawowym terminie tj. do dnia 30 
kwietnia 2012 roku. Zgodnie z wymogiem wszystkie oświadczenia umieszczone zostały w 
Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Ryjewo. Z analizy przeprowadzonej przez 
Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kwidzynie wynika iż w niektórych oświadczeniach 
wystąpiły błędy bądź braki. Wszyscy radni u których wystąpiły błędy bądź braki złożyli 
stosowne korekty. W pozostałych oświadczeniach nie stwierdzono nieścisłości. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Pan Józef Gutowski: Na podstawie art. 24h ust. 12 pkt 1-3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym przedkładam informacje z dokonanej analizy oświadczeń 
majątkowych pracowników Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych. Wszystkie 
zobowiązane osoby, złożyły oświadczenia w terminie. Wszystkie oświadczenia opublikowane 
zostały również w Biuletynie Informacji Publicznej. W wyniku analizy przeprowadzonej 
przez Naczelnika US wystąpiły pewne uchybienia, które niezwłocznie zostały usunięte. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Nr XIX/126/12 Rady 
Gminy Ryjewo z dnia 30 sierpnia 2012 r. w sprawie  ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego  dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Ryjewo za udział 
w działaniach ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym zorganizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną lub Gminę. 
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Projekt uchwały odczytał Pani Józef Gutowski - Wójt Gminy.  
 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXI/133/12 z dnia 30 
października 2012 roku w sprawie dokonania zmian w Uchwale Nr XIX/126/12 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 30 sierpnia 2012 r. w sprawie  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  
dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Ryjewo za udział w działaniach 
ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym zorganizowanym przez Państwową Straż Pożarną 
lub Gminę. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  
 
 
Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/75/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 30 listopada 2011 roku w sprawie zatwierdzenia taryfy za wodę oraz taryfy za 
odprowadzanie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy 
Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytał Pani Józef Gutowski - Wójt Gminy.  

 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXI/134/12 z dnia 30 
października 2012 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/75/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
30 listopada 2011 roku w sprawie zatwierdzenia taryfy za wodę oraz taryfy za odprowadzanie 
ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Ryjewo. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania  dotychczasowych 
taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  

Projekt uchwały odczytał Pani Józef Gutowski - Wójt Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXI/135/12 z dnia 30 
października 2012 roku w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania  dotychczasowych 
taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
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Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia uchwalenia budżetu gminy na rok 
2012.   
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy: Nastąpiła zmiana od 
czasu przedstawienia projektu uchwały na posiedzeniach komisji. Zmiana ta związana jest z 
oszczędnościami powstałymi w GOPS-ie w wysokości 18 tyś. zł oraz 1.000,00 zł  w dziale 
851 ochrona zdrowia i dziale 900 gospodarka komunalna, które przeniesiono na zakup oleju 
opałowego w Zespole Szkół w Ryjewie.    
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 13 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 1) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXI/136/12 z dnia 30 
października 2012 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
 
Ad. 10. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 
 
• 1.10. odbyło się spotkanie dotyczące zagospodarowania terenu  przy GOK , prace są w 

trakcie realizacji. 
• 3.10. odbyło się spotkanie  dotyczące  zainstalowania alarmu na budynkach użyteczności 

publicznej oraz instalacja kamer. 
• 3.10. odbyło się w Szadowie szkolenie informacyjne dotyczące wprowadzenia nowej 

ustawy  o utrzymaniu porządku i czystości w gminach.  
• 8.10.w Gdańsku odbyło się spotkanie Związku Gmin Pomorskich.  
• 15.10 odbyło się spotkanie dotyczące rehabilitacji  dzieci niepełnosprawnych . W chwili 

obecnej  mamy zgłoszonych 15 dzieci. 
• 16 .10. w związku z rezygnacją Pani Marianny Wasążnik z funkcji Sołtysa Sołectwa 

Jałowiec zostało zorganizowane zebranie wiejskie w Sali GOK. Sołtysem wybrany został 
Pan Krzysztof Bednarz.  

• 22.10. odbyła się wspólne posiedzenie stałych komisji Rady Gminy które zostały 
zapoznane z likwidacją Zakładu Budżetowego  „Pomezania” oraz wstępnie omówiono  
odbiór śmieci,   w 2013 r. ,  

• 23.10.odbyło się posiedzenie Komisji przyznającej stypendia za bardzo dobre wyniki w 
nauce.  

• 24 i 25 .10. odbyły się posiedzenia Komisji stałych Rady Gminy, które zostały zapoznane 
z materiałami omawianymi  na dzisiejszej Sesji RG. 

• 24.10.  odbyło się spotkanie z Agencją  Poszanowania Energii z Komisarzem UE. 
• 25.10. odbył się pokaz sprzętu wycinającego gałęzie  rosnące w rowach. 
• 25.10. w Potęgowie  odbyło się spotkanie  Związku Gmin Pomorskich. 
• 30.10. odbyło się posiedzenie Powołania Nowej Powiatowej Rady Zatrudnienia.    
 
Ad.11/Ad. 12. Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Radna Barbara Wolak: Jaka jest funkcja powiatowej rady zatrudnienia? 
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Pan Józef Gutowski:  Rada ta działa przy Powiatowym Urzędzie Pracy i ma funkcję 
doradczą. Opiniuje różnego rodzaju sprawozdania oraz przedsięwzięcia. To jest funkcja 
społeczna.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Mam pytanie do radnych powiatowych. Kończy się już rok 
eksploatowania dróg w powiecie, zaczyna się okres jesienno – zimowy, będą inne 
oczekiwania użytkowników dróg i mam pytanie, bo tyle się mówiło o skrzyżowaniu w 
Dubielu i nic nie zrobiono, o drodze do Orkusza, która jest cały czas w fatalnym stanie. 
Kiedyś została  zrobiona i później nikt się nią nie interesował. Teraz jest ona już bardzo 
mocno zdewastowana. Chciałbym dowiedzieć się o również coś na temat obkaszania  dróg 
powiatowych, bo są pobocza obkaszane podkaszarkami za którymi idą jeszcze pracownicy z 
kosami, żeby jeszcze poprawić. Wiemy, że kosy te są dostosowane do nałożenia takiego noża 
do wycięcia krzaków, tego się nie robi. Wycina się trawę ale krzaków już nie a są one tak 
mocno rozkrzewione, że wchodzą już na jezdnię.  Jeszcze w obrębie miejscowości Trzciano i 
Straszewie jest dobrze, bo Sołtyski korzystają z pomocy pracowników społecznych, którzy te 
krzaki wycinają, ale na pozostałych drogach nic się nie robi. Również chciałbym zauważyć, 
bo przy okazji informacji szkolnej mówione było żeby szybciej dawać informacje a nie na 
sesji, a tu mamy nagle 20 tyś. dla ZS w Ryjewie bo potrzeba na opał. Powinniśmy się 
wcześniej spotkać i przedyskutować to a nie mamy rozłożone na sesji i mamy przyjąć, dlatego 
ja się wstrzymałem bo nie można tak robić. Wnioski są w złym czasie przedstawiane a po za 
tym jeśli wnioski nie będą przez nas w odpowiednim czasie  rozważane nie musza być  
przyjęte.  Takie traktowanie jest nie w porządku.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Na komisjach informowaliśmy Państwa o tym, że jeśli 
otrzymamy  z Ministerstwa zwrot 2% podwyżki składki zdrowotnej nauczycieli, to zwrócimy 
je do szkoły bo wiemy że brak jest środków na ogrzewanie w Ryjewie, a te 20 tyś., które teraz 
przekazujemy jest i tak za mało. Jeszcze środki z Ministerstwa nie wpłynęły ale z uwagi na 
inne oszczędności zdecydowaliśmy  przekazać do szkół tyle ile możemy. 
 
Przewodniczący  Rady: Ja myślę, że źródło z jakiego są środki nie ma znaczenia. Jeśli jest 
potrzeba czy w szkole w Straszewie czy w Ryjewie, to należy do prawidłowego 
funkcjonowania szkoły te środki przenieść. Nie raz było tak, że do Straszewa również 
przenosiliśmy i nie powinniśmy patrzeć na to jaka to szkoła.  
 
Pan Andrzej Zwolak: Chciałbym odnieść się do zgłoszonych interpelacji dotyczących dróg 
powiatowych.  Wiele razy prosiłem, by przekazywać jakiekolwiek informacje zaraz po 
komisjach Rady Gminy, bo tak się składa, że zaraz jest sesja Rady Powiatu i my możemy  się 
czegokolwiek dowiedzieć. Teraz trudno jest mi odpowiedzieć na te pytania. Z tego co wiem 
na temat skrzyżowania drogi w Dubielu to Zarząd Dróg Wojewódzkich uważa iż jest ono w 
dobrym stanie i nie ma na dzień dzisiejszy zamiaru partycypować w kosztach jego remontu. 
 
Radny Jerzy Paradowski: Ja w takim razie zgłaszam dziś interpelację i chciałbym w tym 
temacie na przyszłości otrzymać odpowiedź. 
  
Pani Krystyna Łapacza: Tak jak już wspominał Pan Andrzej Zwolak, na pewno nie będzie 
robione skrzyżowanie drogi w Dubielu. Były dodatkowe pieniądze na drogi, z czego 
przeznaczono do Pułkowic na zalepienie ubytków. Obecnie więźniowie z Zakładu Karnego 
wykonują różne prace, więc możliwe, że wytną również przydrożne krzaki, bo wiem, że w 
Janowie te krzaki wycinają. Jeśli chodzi o remonty dróg to  Starostwo na obecną chwilę nie 
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ma już środków do rozdysponowania na ten rok, a zgłoszeń było już dużo bo na innych 
terenach też są drogi z dziurami, które wymagają naprawy.  
 
Przewodniczący Rady: Ja chciałbym zaapelować, że tak naprawdę to Radni Powiatowi nie 
mają obowiązku uczestniczyć w naszych sesjach i jeśli Państwo mają jakieś zgłoszenia to 
można również poza naszą sesją bezpośrednio zgłaszać. Jeśli będą jakieś zgłoszenia na 
komisjach to będziemy to przekazywać, bo w dużej mierze to usprawni nam pracę.  
 
Radny Zbigniew Reducha: Chciałbym prosić Wójta o interwencję w Zarządzie Dróg 
Wojewódzkich w  sprawie pnia drzewa, który pozostał po naprawie nawierzchni drogi przy 
wjeździe do Ryjewa przy ul. Podgórnej.  
 
Pan Józef Gutowski: Zostało to przez nas już zgłoszone osobiście w Zarządzie Dróg 
Wojewódzkich.  
 
Radny Andrzej Barcik:  Chciałbym się  dowiedzieć, co z koszem ulicznym, który miał 
zostać  ustawiony przy ul. Grunwaldzkiej? 
 
Pan Józef Gutowski:  Zostanie dostawiony jutro.  
 
Radna Barbara Wolak: Chciałam zapytać jak wygląda sprawa z wycięciem drzewa przy ul. 
Grunwaldzkiej. Ponadto na chodnikach w szczególności w miejscach gdzie są klony, po 
przymrozkach jest bardzo dużo liści. Część osób sprząta, ale reszta już nie. Są Panie które w 
centrum sprzątają i to wszystko. Może należałoby zrobić akcje informacyjną i przypomnieć 
mieszkańcom o konieczności uprzątania liści na chodnikach, bo przy takiej pogodzie i 
nieuważnych chodzeniu można łatwo się przewrócić i zrobić sobie krzywdę.  Chciałam 
również zwrócić uwagę na krzaki przy skrzyżowaniu ul. Grunwaldzkiej, które rozrastają się 
na ulicę. Zgłaszały mi Panie, że jadąc  rowerem są spychane przez samochody na pobocze 
wprost na te krzaki.  
 
Pan Józef Gutowski: Te dwie Panie, które sprzątają chodniki, to wykonują prace społecznie 
użyteczne i  pracują tylko 40 godzin miesięcznie więc albo są dwie godziny dziennie albo raz 
w tygodniu cały dzień, więc trudno jest im sprzątać te liście  zaraz jak spadną. Jeśli chodzi o 
krzaki to zostaną wycięte w najbliższych dniach. 
 
Ad.13. Wolne wnioski i informacje. 
 
Pan Franciszek Kwella – Sołtys Sołectwa Pułkowice: Na jakim etapie są prace związane z 
budową wodociągu w Pułkowicach.  
 
Pan Józef Gutowski: Czekamy na pozwolenie na budowę. Wniosek wraz z dokumentami 
został już złożony. Jak otrzymamy  pozwolenie to wtedy będziemy szukali możliwości 
pozyskania środków na dalszą realizację inwestycji.  
 
Pan Paweł Furman – Sołtys Sołectwa Trzciano: Chciałbym zapytać jaka jest możliwość 
wyremontowania drogi na Laskowice, która jest w fatalnym stanie oraz czy jest możliwość 
wykonania lamp oświetleniowych przy boisku sportowym. Jeżeli chodzi o poruszana dziś 
drogę powiatową na Orkusz to jest właśnie remontowana.  
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Pan Józef Gutowski: Trudno jest powiedzieć czy będą środki na remont tej drogi, bo 
jesteśmy dopiero na etapie konstruowania budżetu i sprawdzania jakie będą dochody i 
wydatki. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Jeśli chodzi o oświetlenie  to co roku dokładanych jest kilka 
lamp oświetleniowych na terenie gminy. Mamy zrobioną wycenę na lampy zgłoszone  w 
zeszłym roku przez Sołectwo Straszewo i Barcice. Te lampy będą zrealizowane w przyszłym 
roku. Przekażemy do wyceny te lampy, jak również mamy zgłoszenia z Jałowca,  ale nie ma 
możliwości realizacji ich w 2013 roku ale już w kolejnym jak będziemy znali ich wycenę 
będzie można je zaplanować.  
 
Radny Roman Szaflik: Czy będzie robiona naprawa wjazdu na mostek w Rudnikach? 
 
Pan Józef Gutowski:  Firmy, które wykonują takie prace robią wszystko w ramach 
ogłoszonego przetargu. My będziemy chcieli by wykonała to firma, która dla Zarządu Dróg 
Wojewódzkich będzie naprawiała drogę w Benowie. Jest już wyłoniona przez ZDW firma w 
drodze przetargu, która ma to zrobić i jak tylko zacznie remont tej drogi to my zlecimy 
naprawę mostku.  
 
Radny Piotr Bajerowski: Co z lampą w Mątowskich Pastwiskach, którą po lipcowej 
nawałnicy zdemontował zakład energetyczny. 
 
Pan Józef Gutowski: Sprawa ta już została zgłoszona.   
 
Ad.14. Zakończenie obrad.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXI sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
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